
 

CONCEPT NOTULEN ALGEMENE LEDENVERGADERING 14 JUNI 2023 

 

Notulen van de algemene ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten, op 

woensdag 14 juni 2023 in Martini Plaza in Groningen.   

 

Aanwezig  

Aanwezig zijn de leden van het bestuur met: 

- Jan Van Zanen (burgemeester van Den Haag) als voorzitter van het eerste deel van de 

vergadering 

- Sharon Dijksma (burgemeester Utrecht) als voorzitter van het tweede deel van de 

vergadering (het voorzitterschap is overgedragen bij agendapunt 9) 

- de algemene directie van de Vereniging, alsmede, blijkens de ingeleverde presentiekaarten. 

 

a. vertegenwoordigers van de volgende gemeenten, leden van de Vereniging 
 

 

 Aa en Hunze  

 Aalsmeer  

 Aalten  

 Achtkarspelen  

 Alblasserdam  

 Albrandswaard  

 Alkmaar  

 Almelo  

 Almere  

 Alphen aan den Rijn  

 Alphen-Chaam  

 Altena  

 Ameland  

 Amersfoort  

 Amstelveen  

 Amsterdam  

 Apeldoorn  

 Assen  

 Asten  

 Baarle-Nassau  

 Baarn  

 Barendrecht  

 Barneveld  

 Beek  

 Beesel  

 Berg en Dal  

 Bergeijk  

 Bergen (L)  

 Bergen NH  

 Bergen op Zoom  

 Berkelland  

 Bernheze  

 Best  

 Beuningen  

 Beverwijk  

 Bladel  

 Blaricum  

 Bloemendaal  

 Bodegraven-Reeuwijk  

 Boekel  

 Borger-Odoorn  

 Borne  

 Borsele  

 Boxtel  

 Breda  

 Bronckhorst  

 Brummen  

 Brunssum  

 Bunnik  

 Bunschoten  

 Buren  

 Capelle aan den IJssel  

 Castricum  

 Coevorden  

 Cranendonck  

 Culemborg  

 Dalfsen  

 Dantumadiel  

 De Bilt  

 De Fryske Marren  

 De Ronde Venen  

 De Wolden  

 Delft  

 Den Haag  

 Den Helder  

 Deurne  

 Deventer  

 Diemen  

 Dijk en Waard  

 Dinkelland  

 Doesburg  

 Doetinchem  

 Dongen  

 Dordrecht  

 Drechterland  

 Drimmelen  

 Dronten  

 Druten  

 Duiven  

 Echt-Susteren  

 Edam-Volendam  

 Ede  

 Eemnes  

 Eemsdelta  

 Eijsden-Margraten  

 Eindhoven  

 Elburg  

 Emmen  

 Enkhuizen  

 Enschede  

 Epe  

 Ermelo  

 Etten-Leur  

 Geertruidenberg  

 Geldrop-Mierlo  

 Gemert-Bakel  

 Gennep  

 Gilze en Rijen  

 Goeree-Overflakkee  

 Goes  

 Goirle  

 Gooise Meren  

 Gorinchem  

 Gouda  

 Groningen  

 Gulpen-Wittem  

 Haaksbergen  

 Haarlem  

 Haarlemmermeer  

 Hardenberg  

 Harderwijk  

 Hardinxveld-Giessendam  

 Harlingen  
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 Hattem  

 Heemskerk  

 Heemstede  

 Heerde  

 Heerenveen  

 Heerlen  

 Heeze-Leende  

 Hellendoorn  

 Helmond  

 Hendrik-Ido-Ambacht  

 Hengelo  

 Het Hogeland  

 Heumen  

 Heusden  

 Hillegom  

 Hilvarenbeek  

 Hilversum  

 Hoeksche Waard  

 Hof van Twente  

 Hollands Kroon  

 Hoogeveen  

 Hoorn  

 Horst aan de Maas  

 Houten  

 Huizen  

 Hulst  

 IJsselstein  

 Kaag en Braassem  

 Kampen  

 Kapelle  

 Katwijk  

 Koggenland  

 Krimpen aan den IJssel  

 Krimpenerwaard  

 Laarbeek  

 Land van Cuijk  

 Landgraaf  

 Landsmeer  

 Lansingerland  

 Laren  

 Leeuwarden  

 Leiden  

 Leidschendam-Voorburg  

 Lelystad  

 Leudal  

 Leusden  

 Lingewaard  

 Lisse  

 Lochem  

 Loon op Zand  

 Lopik  

 Losser  

 Maasdriel  

 Maasgouw  

 Maashorst  

 Maassluis  

 Maastricht  

 Medemblik  

 Meerssen  

 Meierijstad  

 Meppel  

 Middelburg  

 Midden-Delfland  

 Midden-Drenthe  

 Midden-Groningen  

 Moerdijk  

 Molenlanden  

 Montferland  

 Montfoort  

 Mook en Middelaar  

 Neder-Betuwe  

 Nederweert  

 Nieuwegein  

 Nieuwkoop  

 Nijkerk  

 Nijmegen  

 Nissewaard  

 Noardeast-Fryslân  

 Noord-Beveland  

 Noordenveld  

 Noordoostpolder  

 Nuenen, Gerwen en Nederwetten  

 Nunspeet  

 Oegstgeest  

 Oirschot  

 Oisterwijk  

 Oldambt  

 Oldebroek  

 Oldenzaal  

 Olst-Wijhe  

 Ommen  

 Oost Gelre  

 Oosterhout  

 Ooststellingwerf  

 Oostzaan  

 Opmeer  

 Opsterland  

 Oss  

 Oude IJsselstreek  

 Ouder-Amstel  

 Oudewater  

 Overbetuwe  

 Papendrecht  

 Peel en Maas  

 Pekela  

 Pijnacker-Nootdorp  

 Purmerend  

 Putten  

 Raalte  

 Reimerswaal  

 Renkum  

 Renswoude  

 Reusel-De Mierden  

 Rheden  

 Rhenen  

 Ridderkerk  

 Rijssen-Holten  

 Rijswijk  

 Roerdalen  

 Roermond  

 Roosendaal  

 Rotterdam  

 Rozendaal  

 Rucphen  

 Schagen  

 Scherpenzeel  

 Schiedam  

 Schouwen-Duiveland  

 's-Hertogenbosch  

 Simpelveld  

 Sint-Michielsgestel  

 Sittard-Geleen  

 Sliedrecht  

 Sluis  

 Smallingerland  

 Soest  

 Someren  

 Son en Breugel  

 Stadskanaal  

 Staphorst  

 Stede Broec  

 Steenwijkerland  

 Stein  

 Stichtse Vecht  

 Súdwest-Fryslân  

 Terneuzen  

 Terschelling  

 Teylingen  

 Tholen  

 Tiel  

 Tilburg  

 Tubbergen  

 Twenterand  

 Tynaarlo  

 Tytsjerksteradiel  

 Uitgeest  

 Uithoorn  

 Urk  

 Utrecht  

 Utrechtse Heuvelrug  

 Vaals  

 Valkenswaard  
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 Veendam  

 Veenendaal  

 Veere  

 Veldhoven  

 Velsen  

 Venlo  

 Venray  

 Vijfheerenlanden  

 Vlaardingen  

 Vlieland  

 Vlissingen  

 Voerendaal  

 Voorne aan Zee  

 Voorschoten  

 Voorst  

 Vught  

 Waadhoeke  

 Waalre  

 Waalwijk  

 Waddinxveen  

 Wageningen  

 Wassenaar  

 Waterland  

 Weert  

 West Betuwe  

 West Maas en Waal  

 Westerkwartier  

 Westerveld  

 Westerwolde  

 Westland  

 Weststellingwerf  

 Wierden  

 Wijchen  

 Wijdemeren  

 Wijk bij Duurstede  

 Winterswijk  

 Woensdrecht  

 Woerden  

 Wormerland  

 Woudenberg  

 Zaanstad  

 Zandvoort  

 Zeewolde  

 Zeist  

 Zevenaar  

 Zoetermeer  

 Zoeterwoude  

 Zuidplas  

 Zundert  

 Zutphen  

 Zwartewaterland  

 Zwijndrecht  

 Zwolle  
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01. Opening en Agenda  

De voorzitter heet de leden welkom en vraagt hun aandacht voor een bericht namens de Koning: 

“Graag bedank ik u voor het bericht dat Zijne Majesteit de Koning van de Vereniging van Nederlandse  

Gemeenten mocht ontvangen ter gelegenheid van het VNG Congres op 13 en 14 juni in Groningen. Uw 

uiting van verbondenheid heeft de Koning zeer op prijs gesteld. Ik wens u een mooie bijeenkomst toe.”   

 

De voorzitter geeft vervolgens een toelichting op de stemprocedure. Zoals gebruikelijk vindt in de  ALV 

besluitvorming plaats op basis van gewogen stemmen. Elke gemeente heeft per 1000 inwoners 1 stem, 

met een maximum van 75 stemmen per gemeente. De uitslagen zijn openbaar en het stemgedrag 

wordt na de vergadering via de VNG-website bekend gemaakt. Het systeem wordt getest met een 

proefstemming. Alleen vooraf aangemelde sprekers kunnen het woord voeren.  

 

Om toe te zien op een juist verloop van de stemmingen wordt een commissie van stemopneming 

aangewezen. Deze staat onder voorzitterschap van Paula Jorritsma-Verkade, burgemeester van 

Voorst.  

 

02. Voorstel notulencommissie 

Van deze vergadering zal het VNG-bureau een verslag uitwerken dat ter accordering op de 

eerstvolgende vergadering aan de leden wordt voorgelegd. Om toe te zien op een correcte weergave 

van de vergadering wordt statutair een notulencommissie ingesteld, bestaande uit ten minste drie 

personen.  

 

De voorzitter stelt voor om de volgende drie personen te benoemen in de notulencommissie:  

1. Mariëlle Giesbertz, wethouder Veldhoven  

2. Matthijs van der Horst, raadsgriffier Stede Broec (red. per 1 oktober 2023 griffier Hoorn) 

3. Ellen Nauta-van Moorsel, burgemeester Hof van Twente. 

 

Het voorstel wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

3. Voorstel tot goedkeuring notulen Najaars ALV 2 december 2022 

Aan de orde van behandeling is de vaststelling van de notulen van de vorige ledenvergadering van 22 

december 2022 in Utrecht. 

 

De notulencommissie voor deze vergadering werd gevormd door: 

1. Femke Koekoek-Van de Kolk, raadslid Hoogeveen 

2. Jan Nathan Rozendaal, burgemeester Elburg 

3. Jacky Silos, wethouder Vlaardingen. 

 

Zij hebben verklaard dat de notulen een getrouw beeld geven van wat tijdens de vergadering is 

besproken en besloten.  

 

Het voorstel tot goedkeuring van de notulen wordt bij acclamatie aangenomen.  
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04. Mededelingen  

De voorzitter kondigt aan dat de volgorde van de agenda zal worden aangepast in verband met de 

grote hoeveelheid ingediende moties en de wens om voldoende ruimte te scheppen voor de bespreking 

van de Verenigingsstrategie.   

 

Voorts is er een nieuwe gemeente bijgekomen, de gemeente Voorne aan Zee.  

 

05. Jaarverslag 2022, inclusief Financieel Jaarverslag en 

inhoudelijke verantwoording over het Fonds Gezamenlijke 

Gemeentelijke Uitvoering (GGU) 

De voorzitter geeft aan dat het bestuurlijk verslag ter kennisname voorligt en dat het bestuur de leden 

vraagt om het Financieel Jaarverslag vast te stellen en om het bestuur décharge te verlenen.  

 

Het voorstel wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

06. Voorstellen inzet en financiën VNG 2023 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur in totaal drie voorstellen aan de leden voorlegt: 

a. Het contributievoorstel VNG voor 2024 

b. De Kadernota 2024 met de ambities voor de beleidsinzet en de inzet op gebied van GGU 

c. De GGU begroting 2024 en de financiële bijdrage aan het Fonds GGU, inclusief vijf proposities. 

 

06a. Contributievoorstel 2024 

Het voorstel is geheel conform de in de ALV van 2018 vastgestelde meerjarige systematiek. Er hebben 

zich geen insprekers gemeld.  

 

Het voorstel wordt in stemming gebracht. Uitslag stemming: het voorstel is aangenomen met 98,58% 

van de stemmen. 

 
06b. Kadernota 2024 met ambities beleidsinzet en inzet GGU  

06c. GGU-begroting 2024 en financiële bijdrage Fonds GGU  

(inclusief 5 proposities) 

Voor de voorstellen bij 6b.”Kadernota 2024” en 6c. “GGU-begroting 2024 en financiële bijdrage Fonds 

GGU (inclusief 5 proposities)” hebben zich geen insprekers gemeld. Deze samenhangende voorstellen 

voor ambities en daaraan gekoppelde financiële middelen worden in één enkele stemming aan de 

leden voorgelegd.  

 

De voorstellen worden samen in stemming gebracht. Uitslag stemming: het voorstel is aangenomen 

met 98,81% van de stemmen. 

https://youtu.be/QZgNn6AuU1k?t=532
https://youtu.be/QZgNn6AuU1k?t=572
https://youtu.be/QZgNn6AuU1k?t=572
https://youtu.be/QZgNn6AuU1k?t=572
https://youtu.be/QZgNn6AuU1k?t=572
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07. Stand van zaken actuele trajecten 

Hierbij worden de volgende vier onderwerpen behandeld: 

a. Het meerjarig financieel perspectief van gemeenten 

b. Het principeakkoord Hervormingsagenda Jeugd 

c. De verhoogde rijksdoelstelling voor CO2-reductie 

d. Actuele ontwikkelingen rond asiel en migratie.  

 

7a. Meerjarig financieel perspectief gemeenten 

De voorzitter geeft aan dat de VNG in de afgelopen periode de leden via ledenbrieven en andere 

kanalen op de hoogte heeft gehouden van actuele ontwikkelingen en initiatieven van de VNG. In vele 

gesprekken en via een enquête is nadrukkelijk de inbreng van de leden opgehaald. Vorige week 

maandag hebben de leden twee moties en de concept-resolutie “Naar een rechtvaardig, duurzaam en 

solide meerjarig financieel perspectief” toegezonden. Vorige week dinsdag ontvingen de leden een 

aangepaste resolutie op basis van het gesprek in de bestuurlijke klankbordgroep, waarin de 

verschillende netwerken zijn vertegenwoordigd. Tenslotte ontvingen de leden vorige week vrijdag nog 

het tussenbericht van de taskforce “Taken en middelen”. De taskforce staat onder voorzitterschap van 

Alexander Rinnooy Kan.  

 

De voorzitter stelt voor het gesprek hierover als volgt te voeren: 

- Allereerst een toelichting namens het bestuur op de resolutie. Normaal gesproken zou Saskia 

Bruines, wethouder Den Haag en voorzitter van de commissie financiën, deze toelichting voor 

haar rekening nemen. In verband met overlijden van haar vader is zij helaas niet in de 

gelegenheid om dat te doen. Namens het bestuur ontvangen de leden nu een toelichting van 

Liesbeth Spies, burgemeester Alphen aan den Rijn en voorzitter van de commissie Bestuur & 

Veiligheid 

- Een toelichting op de motie van de gemeente Leidschendam-Voorburg “afschaffing van de 

opschalingskorting”, door Sjoerd Potters, burgemeester De Bilt    

- Een toelichting op de motie van de gemeente Beesel en andere gemeenten, getiteld 

“Rechtvaardige, langjarige, solide, duurzame gemeentefinanciën”, door Bob Vostermans, 

burgemeester van Beesel 

- Daarna de vooraf aangemelde insprekers en spontane insprekers 

- Eventueel een inbreng in tweede termijn 

- Stemming over de resolutie en de moties.  

 

Resolutie bestuur 

Commissievoorzitter Liesbeth Spies, geeft aan dat er geen misverstand mag bestaan. Gemeenten 

kunnen met de huidige kabinetsplannen hun taken niet uitvoeren. De voorgenomen forse bezuinigingen 

zijn een “feit” en geen “gevoel”. We willen het goede gesprek voeren met het Rijk, waarbij de 

opschalingskorting van tafel moet en het gat van 3 miljard euro al vanaf 2027 wordt gerepareerd. Alleen 

dan kunnen gemeenten de voorzieningen voor hun inwoners leveren.   
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Motie Leidschendam-Voorburg c.s. “afschaffing van de opschalingskorting” 

Sjoerd Potters, burgemeester De Bilt, geeft aan dat deze motie is gericht op het van tafel gaan van de 

opschalingskorting op het moment van de septembercirculaire. Het gaat om een onrechtvaardige 

strafkorting gericht op afgedwongen herindeling. Dit herindelingsbeleid is inmiddels terecht verlaten, 

maar deze korting bestaat nog steeds. Dat kan niet langer zo blijven. Als het Rijk niet over de brug 

komt moet de VNG “teruggeefgesprekken” met het Rijk gaan voeren over taken waarvoor in het 

verleden onvoldoende middelen zijn verstrekt. Alleen zo kunnen gemeenten hun taken voor hun 

inwoners waarmaken.  

 

Motie Beesel c.s. “Rechtvaardige, langjarige, solide, duurzame gemeentefinanciën” 

Bob Vostermans, burgemeester Beesel, geeft aan dat de 28 indienende en 10 ondersteunende 

gemeenten zich allen ernstige zorgen maken over de financiële positie van gemeenten. De ingediende 

motie vormde de basis voor de latere resolutie van het VNG-bestuur, die dan ook van harte wordt 

gesteund. Op één punt is de motie scherper dan de resolutie. De motie roept op om als gemeenten 

geen nieuwe taken te aanvaarden zo lang er geen afspraken zijn over het financieel perspectief. Indien 

nodig moeten er teruggeefgesprekken met het Rijk worden gevoerd.    

 

Na de toelichting van het bestuur en de indieners van de beide moties is het woord aan de vooraf 

aangemelde insprekers en daarna aan mogelijke spontane insprekers.  

 

Bernard van den Beld, wethouder Kampen, geeft aan de grote zorgen te delen en ook de resolutie en 

moties te steunen. De resolutie van het bestuur is echter nog niet scherp genoeg op het punt van de  

loon-prijscompensatie, die reeds een probleem vormt in 2023 en niet pas in 2026. Het positieve saldo 

van de afgelopen jaren valt in de praktijk weg. Breng dit als VNG op korte termijn helder over aan het 

Rijk en zorg voor duidelijkheid voor het begrotingsproces van gemeenten.  

 

Rob Duiven, raadslid Zoetermeer, stelt namens het Actiecomité  Raadsleden in Verzet vast dat 

gemeenten door het Rijk nog steeds niet serieus worden genomen. Het Rijk legt zichzelf een veel 

lagere taakstelling op dan gemeenten. Hier moet het uitgangspunt zijn “gelijke monniken, gelijke 

kappen”. De actiebereidheid is nog steeds groot om ervoor te zorgen dat gemeenten over stabiele en 

voldoende middelen beschikken.  

 

Bert Nederveen, gemeente Westerkwartier, actief in de Kerngroep herijking Groningse en Friese 

gemeenten en het initiatief “Gemeenten in nood” steunt de resolutie en de moties. Hij wijst erop dat het 

financiële probleem snel groter wordt. De genoemde 3 miljard euro wordt in 2027 al bijna 4 miljard 

euro.  

 

Liesbeth Spies, dankt de insprekers voor hun steun en aanscherpingen. Het gesprek over wat we niet 

meer kunnen doen bij forse kortingen vindt plaats in het kader van de opdracht van de taskforce 

Rinnooy Kan. Als het kabinet niet levert op Prinsjesdag zal dat gevolgen hebben voor de koers van de 

VNG. In de Najaars ALV zal hier sowieso op terug worden gekomen. Ook de andere aandachtspunten 

van de insprekers neemt het bestuur ter harte. Met de inflatiecorrectie is de VNG reeds bezig met als 

inzet om deze opnieuw te laten repareren 
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Stemmingen over resolutie bestuur en beide moties 

De resolutie van het bestuur “Naar een rechtvaardig, duurzaam en solide meerjarig financieel 

perspectief” wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de resolutie is aangenomen met 97,20% van de stemmen. 

 

De motie Leidschendam-Voorburg en anderen “afschaffing van de opschalingskorting” wordt in 

stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is aangenomen met 91,58% van de stemmen. 

 

De motie Beesel en anderen  “Rechtvaardige, langjarige, solide, duurzame gemeentefinanciën” wordt 

in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is aangenomen met 93,77% van de stemmen. 

 

07b. Het principeakkoord Hervormingsagenda Jeugd 

De voorzitter geeft aan dat het “Principeakkoord Hervormingsagenda Jeugd” het sluitstuk is van een 

lang onderhandelingsproces met vele partijen. Zoals gebruikelijk bij akkoorden met meerdere andere 

partijen, wordt dit akkoord niet amendabel aan de leden voorgelegd. Bij dit agendapunt zijn in totaal 

moties ontvangen.  

 

De voorzitter stelt voor dit agendapunt als volgt te behandelen: 

- Toelichting namens het bestuur door Cathalijne Dortmans, commissievoorzitter Zorg, Jeugd en 

Onderwijs 

- Behandeling van de motie Groningen “Hervormingsagenda instemming Najaars ALV mits wordt 

voldaan aan voorwaarden” en van de motie Heerlen en anderen,  “Niet bouwen zonder 

vertrouwen”. Beide moties roepen op om niet in deze ALV, maar pas in de Najaars ALV een 

besluit te nemen over het principeakkoord. De beide moties zijn daarmee feitelijk een motie van 

orde. Als deze moties worden aangenomen kunnen wij vandaag geen besluit nemen over het 

principeakkoord. Als de moties worden verworpen gaan wij verder met de andere moties en het 

principeakkoord zelf 

- Bij de behandeling van de andere moties wordt de volgende volgorde aangehouden:   

o Motie Nissewaard en anderen “Een uitvoerbare Hervormingsagenda Jeugd”  

o Motie Dijk en Waard en anderen “Hervormingsagenda Jeugd”  

o Motie Zeist/Almere en anderen “Ontschotting onderwijs, ondersteuning & zorg”  

o Motie Brummen en anderen “Richtlijn gezamenlijke inzet en financiering praktijk 

ondersteuner huisartsen Jeugd GGZ” 

o Motie Apeldoorn “Hervormingsagenda Jeugd” 

- Als laatste behandelen we het principeakkoord zelf 

- Na de behandeling volgt stemming over de moties en het principeakkoord.  

 

Motie Groningen “Hervormingsagenda instemming Najaars ALV mits wordt voldaan aan 

voorwaarden” en motie Heerlen en anderen “Niet bouwen zonder vertrouwen” 

Cathalijne Dortmans, commissievoorzitter Zorg, Jeugd en Onderwijs, geeft een toelichting namens het 

bestuur. Het principeakkoord vloeit voort uit het eerdere advies van de Commissie van Wijzen en bevat 

een agenda om te komen tot inhoudelijke stappen en verbetering van het financieel perspectief van 
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gemeenten. Alle betrokken partijen in de vijfhoek zijn het erover eens dat een voortvarende aanpak 

nodig is en willen op basis van het principeakkoord aan de slag. Uit de moties en andere signalen blijkt 

dat gemeenten zich vooral zorgen maken over de financiën en uitvoerbaarheid van het akkoord. Deze 

financiering is natuurlijk al veel langer een probleem op dit dossier. Wij hebben anderhalf jaar intensief 

met alle partijen onderhandeld over dit akkoord. Onderhandelingen die lange tijd vast te leken te lopen. 

Het Rijk bleek echter bereid om alsnog te bewegen en er ligt nu een stevig akkoord, waarin 

voorgenomen bezuinigingen worden bevroren en goede afspraken over financiële risico’s zijn gemaakt. 

De belangrijkste afspraak is de inzet van een “Deskundigencommissie” die in 2025 en 2028 met 

adviezen zal komen. Eerder hadden wij met de “Commissie van wijzen” goede ervaringen. Het huidige 

akkoord is het maximaal haalbare en er is geen ruimte om meer binnen te halen. Uitstel van dit 

principeakkoord zou ten koste gaan van de doelgroep jeugd en zou betekenen dat wij zowel financieel 

als inhoudelijk terug bij af zijn. Het bestuur legt dit akkoord daarom met een positief advies aan de 

leden voor.  

 

Manouska Molema, wethouder Groningen, geeft een toelichting op de motie van de gemeente 

Groningen. Zij geeft aan dat het de vraag is waar gemeenten de lijn trekken. Gemeenten willen een 

toekomst bieden aan de jeugd en er zijn veel stappen gezet. Ondanks de goede inspanningen neemt 

de problematiek echter toe. Het principeakkoord bevat veel goede elementen en de onderhandelaars 

verdienen een compliment. Er is echter nog onvoldoende aan onze randvoorwaarden voldaan: een 

gezond financieel perspectief, een uitvoerbare agenda en inzicht in de problematiek van jeugdigen. Er 

bestaat op dit moment nog teveel onzekerheid en de kaders voor de deskundigencommissie zijn nog 

niet duidelijk genoeg. Zij stelt voor om meer tijd te nemen voor de beantwoording van deze vragen en 

op dit moment nog niet in te stemmen met het principeakkoord.  

 

Alex Schiffelers, wethouder Landgraaf, geeft een toelichting op de motie van de gemeente Heerlen en 

anderen (motie Parkstad). De zorgen op het gebied van jeugd worden breed gedeeld. Er is meer tijd 

nodig om tot een goed akkoord te komen, om tot goede uitwerking te komen en om draagvlak te 

creëren. De vijfhoek moet dit zien als een investering, die nodig is om te komen tot een goed akkoord.  
 

De voorzitter geeft het woord aan de drie vooraf gemelde insprekers bij deze beide moties.   

 

Michiel van Willigen, wethouder Zwolle, geeft aan dat de gesprekken al meer dan anderhalf jaar lopen. 

Het is hoog tijd om nu het akkoord te tekenen en te beginnen. De behaalde resultaten in de  

onderhandelingen zijn toereikend en er ligt een eerlijke verdeling van risico’s. Bij uitstel nu zijn we weer 

terug bij af. Hij roept de ALV op om in te stemmen met het akkoord.  

 

Miguel Ririhena, wethouder Tynaarlo, steunt het akkoord, maar constateert tegelijkertijd dat de zorg 

sterk onder druk staat. We moeten nu doorpakken en verantwoordelijkheid nemen. Daarbij is wel een 

duidelijke routekaart nodig.  

 

Daan de Haas, wethouder Zuidplas, is slecht bij stem en laat de voorzitter zijn inbreng voorlezen. De 

gemeenten in Midden-Holland delen de zorgen die in de motie Groningen worden geuit, maar steunen 

toch het akkoord. Dat laat onverlet dat er behoefte blijft aan meer structurele duidelijkheid vanuit het  

Rijk.  
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Tweede termijn 

 

Cathalijne Dortmans, commissievoorzitter Zorg, Jeugd en Onderwijs, dankt alle insprekers voor hun 

inbreng en herkenbare suggesties. Zij benadrukt dat indien de moties Groningen en Heerlen zouden 

worden aangenomen dit uitstel van de uitvoering van de Hervormingsagenda betekent en dat dan 

wordt teruggevallen op eerdere forse bezuinigingen. Teruggaan naar de onderhandelingstafel met de 

vijfhoek zal niets opleveren. Dan gaat de vierhoek zonder de gemeenten verder. Met name de 

afspraken over de deskundigencommissie zijn belangrijk om het proces goed te laten verlopen. De 

zorgen over de gemeentefinanciën vanaf 2026 zijn zeer terecht, maar onze inzet op dat punt is in de  

resolutie van het bestuur en de moties Beesel en Leidschendam-Voorburg geadresseerd.  

 

Alex Schiffelers, wethouder Landgraaf, geeft aan dat als de haven in zicht is, je nog niet het anker moet 

uitgooien en dat je bij een 100 meter sprint niet na 75 meter moet stoppen.  

 

Manouska Molema, wethouder Groningen, benadrukt dat bij de motie Groningen niet over een nacht ijs 

is gegaan. Het onderhandelingsresultaat is wellicht het maximaal haalbare, maar er zijn ook principes. 

Naar verwachting zullen belangrijke elementen van de Hervormingsagenda ook zonder akkoord wel 

doorgaan. Aan onze randvoorwaarden is nog onvoldoende voldaan. 

 

Stemming over moties Groningen en Heerlen 

De motie Groningen “Hervormingsagenda instemming Najaars ALV mits wordt voldaan aan 

voorwaarden” wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is verworpen met 21,49% van de stemmen. 

 

De motie Heerlen en anderen “Niet bouwen zonder vertrouwen” wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is verworpen met 18,50% van de stemmen. 

 

Behandeling overige moties en principeakkoord 

De voorzitter geeft aan dat, na het verwerpen van de moties van Groningen en Heerlen, nu de overige 

moties en het principeakkoord kunnen worden behandeld.  Dat zijn de moties:  

- Dijk en Waard en anderen “Hervormingsagenda Jeugd” 

- Nissewaard en anderen “Een uitvoerbare Hervormingsagenda Jeugd” 

- Apeldoorn “Hervormingsagenda Jeugd”. 

- Motie Zeist en Almere “Ontschotting onderwijs, ondersteuning & zorg” 

- Motie Brummen en anderen “Richtlijn gezamenlijke inzet en financiering praktijk ondersteuner 

huisartsen Jeugd GGZ”. 

  

Na behandeling van deze moties zal worden gestemd over het principeakkoord zelf.  

 

Motie Dijk en Waard en anderen “Hervormingsagenda Jeugd” 

Gerard Rep, wethouder Dijk en Waard, geeft aan dat in zijn regio voor een robuuste samenwerking is 

gekozen. Er is steun voor het akkoord, maar er zijn wel degelijk open eindjes die aandacht verdienen.  
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Motie Nissewaard en anderen “Een uitvoerbare Hervormingsagenda Jeugd” 

Wouter Struijk, wethouder Nissewaard, geeft aan dat de problematiek rond jeugd de gemeenten erg 

bezig houdt. Er zijn grote zorgen en veel vragen. Wat gaat er veranderen in de zorg voor jeugd en 

komen we tot echte verbeteringen? Het risico van weglopen van de onderhandelingstafel is te groot.  

 

Inspreker Puck de Nijs, wethouder Schagen, geeft aan dat de jeugd niet langer kan wachten. Herijking 

van het beleid is nodig om te komen tot helderheid in de opgave en financieel perspectief.  

 

Inspreker Rene Windhouwer, wethouder van de gemeente Nijkerk, geeft namens de gemeenten in 

Food Valley aan dat het bereikte onderhandelingsresultaat het maximaal haalbare is. Maar deze 

opgave moet breed worden opgepakt. Naast de vijfhoek zijn er nog meer belangrijke spelers. Hij roept 

de VNG en alle betrokken partijen op om de samenwerking te zoeken. Daarbij is het de vraag hoe 

binnen de Hervormingsagenda wordt omgegaan met de snel stijgende kosten. 

 

Motie Apeldoorn “Hervormingsagenda Jeugd” 

Henk van den Berge, wethouder Apeldoorn, geeft aan dat er aanvullende voorwaarden zijn waaraan 

moet worden voldaan voor een succesvolle uitvoering van de Hervormingsagenda. De motie vraagt het 

bestuur om zich in te zetten om deze voorwaarden te verwezenlijken in het verdere proces.  

 

Cathalijne Dortmans, commissievoorzitter Zorg, Jeugd en Onderwijs, reageert namens het bestuur op 

de moties. Zij geeft aan de verschillende moties, ook gelet op de gegeven toelichting, te kunnen 

ondersteunen.  

 

Stemming over de drie moties 

De voorzitter stelt vast dat er over de drie moties geen stemming wordt verlangd en dat de leden bij 

acclamatie instemmen met: 

- Dijk en Waard en anderen “Hervormingsagenda Jeugd” 

- Nissewaard en anderen “Een uitvoerbare Hervormingsagenda Jeugd” 

- Apeldoorn “Hervormingsagenda Jeugd”. 

 

Motie Zeist en Almere “Ontschotting onderwijs, ondersteuning & zorg” 

Angèle Welting, wethouder Zeist, geeft aan dat de nood ook in het onderwijs hoog is en het belangrijk 

is dat laagdrempelige hulp wordt geboden aan de kwetsbare doelgroep. Het is belangrijk dat de VNG 

ook de minister Onderwijs aan tafel brengt.  

 

Motie Brummen en anderen “Richtlijn gezamenlijke inzet en financiering praktijkondersteuner 

huisartsen Jeugd GGZ” 

Ingrid Timmer, wethouder Brummen, geeft aan dat de inzet van praktijkondersteuners van huisartsen in 

de Jeugd GGZ zowel in het Integrale Zorgakkoord als in de hervormingsagenda terugkomt. In de 

praktijk is het voor gemeenten lastig om zelf met zorgverzekeraars tot afspraken te komen. De VNG 

wordt gevraagd om deze onderhandelingen met de zorgverzekeraars op centraal niveau voor de 

gemeenten te voeren.  
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Cathalijne Dortmans, commissievoorzitter Zorg, Jeugd en Onderwijs, geeft aan beide moties te kunnen 

ondersteunen.  

 

Stemming over de motie Zeist en Almere en de motie Brummen en anderen 

De voorzitter stelt vast dat er over de beide moties geen stemming wordt verlangd en dat de leden bij 

acclamatie instemmen met: 

- Motie Zeist en Almere “Ontschotting onderwijs, ondersteuning & zorg” 

- Motie Brummen en anderen “Richtlijn gezamenlijke inzet en financiering praktijkondersteuner 

huisartsen Jeugd GGZ”. 

 

Stemming over moties en principeakkoord Hervormingsagenda Jeugd 

Het principeakkoord Hervormingsagenda Jeugd wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: het akkoord is aangenomen met 94,11% van de stemmen. 

 

Cathalijne Dortmans, commissievoorzitter Zorg, Jeugd en Onderwijs, dankt de leden voor hun 

vertrouwen en geeft aan dat de zorgen rond de uitvoering van de Hervormingsagenda herkenbaar zijn 

en worden gedeeld. Zij is iedereen dankbaar die in dit intensieve proces een bijdrage heeft geleverd. In 

het bijzonder spreekt zij haar dank uit richting Leon Meijer (wethouder Ede), Marjolijn Moorman 

(wethouder Amsterdam), Eelco Eerenberg (wethouder Utrecht), Saskia Bruines (wethouder Den Haag) 

en Sharon Dijksma (burgemeester Utrecht). 

 

07c. Verhoogde Rijksdoelstellingen voor CO2-reductie  

De voorzitter geeft aan dat het bij dit agendapunt om een stand zaken gaat en niet om een voorstel aan 

de leden. Er hebben zich bij dit punt twee insprekers gemeld. De voorzitter stelt voor om de insprekers 

het woord te geven bij de behandeling van de moties bij agendapunt 8.    

 

07d. Asielzaken  

De voorzitter geeft aan dat de leden bij dit agendapunt een resolutie en een motie hebben ontvangen: 

het voorstel van het bestuur voor de resolutie “Uit de opvangcrisis komen en blijven” en de motie 

Alphen aan den Rijn “Brandbrief asielbeleid” met het preadvies van het bestuur. Het bestuur heeft de 

indieners van de moties gevraagd om zich te scharen achter de resolutie en te overwegen de motie niet 

in stemming te brengen.  

 

De voorzitter wil het gesprek over de resolutie en de motie als volgt voeren:  

- Een toelichting op de resolutie namens het bestuur van Rutger Groot Wassink, voorzitter van 

de Tijdelijke Commissie Asiel & Migratie 

- Een toelichting op de motie door Gert-Jan Schotanus, wethouder Alphen aan den Rijn 

- Eventuele insprekers 

- Na een eventuele reactie in tweede termijn volgt dan de stemming over de resolutie en indien 

nodig ook over de motie.   

 

Rutger Groot Wassink, voorzitter van de Tijdelijke commissie Asiel & Migratie, geeft namens het 

bestuur een toelichting op de resolutie. Hij benadrukt dat Ter Apel niet ver weg is en de problemen 
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groot zijn. Op dit moment ontbreekt goede regie. De resolutie vraagt het Rijk om regie te nemen en 

gemeenten beter te ondersteunen.  

 

Gert-Jan Schotanus, wethouder Alphen aan den Rijn, geeft aan dat de gemeenten behoefte hebben 

aan duurzame oplossingen. Zijn gemeente schaart zich achter de resolutie en trekt de motie in. 

 

Stemming over de resolutie  

De resolutie “Uit de opvangcrisis komen en blijven” wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de resolutie is aangenomen met 98,83% van de stemmen. 

 

Ordevoorstel vergaderagenda  

De voorzitter stelt vast dat de vergadering uitloopt op het vergaderschema en stelt de leden voor om: 

- agendapunt 8. “verantwoording uitvoering moties (inclusief nieuwe moties)” voorafgaand aan 

de rondvraag behandelen 

- nu verder te gaan met de invulling van vacatures (waaronder invulling van het 

vicevoorzitterschap en de overdracht van het voorzitterschap) en daarna de 

Verenigingsstrategie 2030.   

 

De ledenvergadering stemt in met dit voorstel.  

 

9. Invulling vacatures VNG-bestuur en commissies 

De voorzitter stelt voor het agendapunt “Invulling vacatures VNG-bestuur en commissies” als volgt te 

behandelen: 

- Eerst het voorstel tot benoeming van de voorgedragen kandidaten in vacatures, waarvoor geen 

andere kandidaten zijn gesteld. Dat kan zoals gebruikelijk in een enkele stemming 

- Daarna invulling van de vacature van vicevoorzitter, waarvoor er twee kandidaten zijn 

- Tenslotte de overdracht van de voorzittershamer aan Sharon Dijksma, die in de Najaars ALV 

van 2 december 2022 reeds is benoemd als voorzitter vanaf dit moment voor een periode van 

vier jaar.  

 

Benoeming kandidaten in vacatures zonder andere kandidaten 

De voorzitter geeft aan dat besluitvorming over invulling van vacatures waarvoor geen andere 

kandidaten zijn gesteld, zoals gebruikelijk in een enkele stemming aan de leden wordt voorgelegd.  

 

Stemming over het voorstel 

De voorzitter stelt vast dat door de leden geen gewogen stemming wordt verlangd en dat de leden bij 

acclamatie instemmen met het voorstel.  

 

Invulling vacature vicevoorzitterschap  

De voorzitter geeft dat de leden in de ledenbrief van 24 mei jl. zijn geïnformeerd over de procedure voor 

de invulling van de vacature van vicevoorzitter, waarbij beide kandidaten - Koen Schuiling, 

burgemeester Groningen, en Mark Boumans, burgemeester Doetinchem - de gelegenheid is gegeven 

voor een toelichting op hun motivatie.  
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De voorzitter wil bij de behandeling van dit agendapunt eerst het woord geven aan enkele insprekers 

over het “feit van de benoeming”. Dat gaat derhalve nog niet om de ondersteuning van een van de 

beide kandidaten, maar om de procedure.   

 

Insprekers over feit van de benoeming 

Foort van Oosten, burgemeester Nissewaard, geeft aan dat wij blij mogen zijn dat er twee prachtige 

kandidaten zijn voor het vicevoorzitterschap. Een kandidaat die is voorgedragen door de 

Voordrachtscommissie en een andere kandidaat die wordt gesteund door een groot aantal gemeenten. 

Waarom zou de VNG geen profijt kunnen hebben van de kwaliteiten van beide kandidaten? 

Zo een oplossing is buiten de orde van de vergadering en wijkt af van de geldende procedure. Dat zou 

dus ook een werkafspraak vergen om het werken met twee vicevoorzitters ook formeel mogelijk te 

maken.  

 

Roelof Bleker, burgemeester Enschede, sluit zich bij deze suggestie aan. Er gaat niets boven 

Groningen, maar ook de wijsheid uit het oosten kan de VNG goed gebruiken. De beide kandidaten voor 

het vicevoorzitterschap en de nieuwe voorzitter, Sharon Dijksma, hebben aangegeven zich te kunnen  

vinden in deze oplossing als de ledenvergadering daarvoor zou kiezen.  

 

Jos Wienen, burgemeester Haarlem, geeft aan in principe geen voorstander te zijn van het afwijken van 

de procedure. In dit geval ziet hij echter reden om in het belang van de vereniging een uitzondering op 

de regel te maken. Hij sluit zich aan bij het voorstel.  

 

Aant Jelle Soepboer, wethouder Noardeast Fryslân, geeft aan verrast te zijn door dit spontane voorstel 

waarop de leden zich niet hebben kunnen voorbereiden. Hij maakt de vergelijking met een schaakpartij 

die hij heeft meegemaakt, waarin er een duidelijke winnaar aan zat te komen maar beide spelers 

uiteindelijk toch akkoord gingen met remise. Beide spelers zijn ontevreden naar huis gegaan. Daarom 

wil hij graag gewoon stemmen over de beide kandidaten. 

 

De voorzitter geeft aan dat het spontane ordevoorstel om met twee voorzitters te werken ook voor hem 

als een verrassing komt. Hij stelt vast dat beide kandidaten, indien de leden daarvoor zouden kiezen,  

bereid zijn om gezamenlijk de taken van het vicevoorzitterschap op zich te nemen. Op basis van het 

gevoerde gesprek legt hij de leden het volgende ordevoorstel voor.  

 

Ordevoorstel: 

- Optie 1: u geeft ons als bestuur opdracht om in de Najaars ALV een voorstel te doen om de 

mogelijkheid van een tweede vicevoorzitter te formaliseren én vraagt de beide kandidaten in 

overgangsperiode juni-december de taken van het vicevoorzitterschap op zich te nemen 

- Optie 2: u kiest voor het doorgaan van de reguliere stemming over de kandidaten voor het 

vicevoorzitterschap.” 

 

Het ordevoorstel wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de leden kiezen voor optie 2 van het ordevoorstel met een meerderheid van 51,02% 

van de stemmen. 
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Verkiezing vicevoorzitter 

De voorzitter geeft aan dat na het verwerpen van het ordevoorstel nu de verkiezing van de 

vicevoorzitter aan de orde is. Voorafgaand aan de stemming zal de voorzitter het woord geven aan:   

- René Verhulst, voorzitter van de Voordrachtscommissie, voor een toelichting op het gevolgde 

proces en de voordracht van de Voordrachtscommissie 

- Eventuele andere insprekers 

- Koen Schuiling, voorgedragen kandidaat Voordrachtscommissie 

- Mark Boumans, de door Doetinchem gestelde andere kandidaat.  

 

René Verhulst, voorzitter van de Voordrachtscommissie, geeft aan zijn toelichting kort te houden. De 

verhalen van de beide kandidaten staan voorop. Wat het gevolgde proces betreft, de 

Voordrachtscommissie draagt statutair voor iedere vacature één kandidaat voor. Dus er moest worden 

gekozen. De Voordrachtscommissie heeft zich gebaseerd op de profielschets voor de vicevoorzitter en 

op de verwachtingen van de nieuwe vicevoorzitter, In de metafoor va Saint Patrick: de vicevoorzitter 

moet “onder-naast-in-boven” de voorzitter kunnen werken. Los van de gemaakte afweging binnen de 

Voordrachtscommissie staat centraal dat de vicevoorzitter er moet zijn voor alle gemeenten met al hun 

problemen en ervaringen.  

 

Koen Schuiling, burgemeester Groningen, geeft een toelichting op zijn kandidatuur. Hij spreekt van een 

fantastisch mooi moment waarop hij met medekandidaat Mark Boumans voor de leden staat. Zij 

kennen elkaar al geruime tijd en hebben beiden hart voor de publieke zaak.  Voor Koen Schuiling staat 

de wens tot samenwerking centraal, met provincies, waterschappen, regio’s en alle andere relevante 

partijen samenwerken. In Groningen heeft hij op zware dossiers ervaring opgedaan en heeft hij ook 

gesprekken gevoerd met het Rijk. Hij benadrukt dat het nu gaat om het belang en de eenheid van de 

vereniging.  

 

Mark Boumans, burgemeester Doetinchem, geeft een toelichting op zijn kandidatuur. Hij toont zich 

allereerst dankbaar voor het mooie Congres in Groningen. Koen Schuiling was zijn eerste baas toen hij 

werkzaam was voor de gemeente Groningen. Hij bewaart daar goede herinneringen aan. Er staan nu 

twee goede kandidaten voor de leden en die moeten vooral stemmen op de kandidaat van hun 

voorkeur.  

 

Stemming over kandidaten vicevoorzitter 

De twee kandidaten worden in een stemming aan de leden voorgelegd.  

Uitslag stemming: de leden kiezen Mark Boumans als vicevoorzitter met 61,09% van de stemmen. 

 

Overdracht voorzitterschap  

Voorzitter Jan van Zanen geeft aan dat na acht jaar een einde komt aan zijn voorzitterschap van de 

vereniging, dat hij altijd met veel plezier heeft uitgeoefend. Hij heeft er alle vertrouwen in dat de nieuwe 

voorzitter, Sharon Dijksma, alle plannen en ambities van de VNG verder zal weten te brengen. Dat is 

overigens niet altijd even gemakkelijk met de diverse achterban van ruim 340 gemeenten. Hij geeft aan 

afscheid te nemen als voorzitter, maar nog wel actief te blijven in de commissie Europa en 

Internationaal. Met de overhandiging van de voorzittershamer draagt hij ook symbolisch het 

voorzitterschap over aan Sharon Dijksma.  
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Sharon Dijksma, de nieuwe voorzitter, vraagt Jan van Zanen om nog even te blijven voor een 

persoonlijke boodschap. Zij stelt vast dat de staande ovatie die hij van de leden kreeg blijk geeft van de 

grote waardering voor zijn inzet. Jan was er altijd en was ook zeer toegankelijk. Tegelijkertijd kon hij de 

hakken in het zand zetten wanneer dat in het belang van de gemeenten noodzakelijk was. Zij wil Jan 

namens het bestuur graag een blijk van waardering meegeven.   

 

Allereerst wijst zij op zijn grote inzet te behoeve van de positie van lokale politieke partijen, zowel 

binnen en buiten de vereniging. De VNG en het Kennispunt lokale politieke partijen zullen jaarlijks een 

“Jan van Zanen lezing lokale politieke partijen” gaan organiseren. Daarnaast heeft het bestuur besloten 

om hem het erevoorzitterschap van de vereniging toe te kennen. Zij overhandigt hem de bijbehorende 

oorkonde. 

 

Jan van Zanen geeft aan dankbaar te zijn voor de toekenning van het erevoorzitterschap, de instelling 

van de jaarlijkse “Jan van Zanen lezing lokale politieke partijen” en de waardering die hij van iedereen 

heeft mogen ontvangen.  

 

De voorzitter geeft aan dat de inzet van Jan in de afgelopen periode ook kort in beeld wordt gebracht 

met een filmpje.  

< Filmpje over inzet Jan voor de VNG ingesproken door voormalig vicevoorzitter Hubert Bruls > 

 

Speech Sharon Dijksma 

De voorzitter houdt een speech, waarin zij ingaat op haar ambities als voorzitter voor de komende 

jaren. Daarbij staat zij stil bij haar eigen jeugd in Groningen, het weerstaan van de verleiding om stad 

en platteland tegenover elkaar te stellen, de gelijke taken van gemeenten en behoefte aan onderlinge 

solidariteit, de uitdagingen om met gemeenten op basis van de Verenigingsstrategie 2030 “een stap 

naar voren te zetten” en het Rijk te overtuigen om in gemeenten te investeren.  

 

De volledige speech is hier terug te vinden: https://vng.nl/sites/default/files/2023-06/speech-vng-

voorzitter-sharon-dijksma-vng-jaarcongres-2023.pdf 

 

 

10. Verenigingsstrategie 2030 

De voorzitter geeft aan dat de Verenigingsstrategie 2030 als volgt zal worden behandeld: 

- Eerst de behandeling van de motie De Bilt “Van onderop naar de top”, waarop het bestuur een 

positief preadvies heeft uitgebracht 

- Daarna gelegenheid om in te spreken bij dit agendapunt 

- Tenslotte de stemming over het voorstel voor de Verenigingsstrategie 2030.  

 

Motie De Bilt 

Gilbert Isabella, burgemeester van Houten, geeft een toelichting op de motie. Hij roept het bestuur op 

om in de Verenigingsstrategie 2030 de gelijkwaardige inbreng van verschillende netwerken goed te 

borgen. Ook moeten de netwerken een goede positie krijgen in de omkeringsstrategie en de VNG-

governance. Benut de kracht van de netwerken, inclusief de provinciale afdelingen, voor een 

https://vng.nl/sites/default/files/2023-06/speech-vng-voorzitter-sharon-dijksma-vng-jaarcongres-2023.pdf
https://vng.nl/sites/default/files/2023-06/speech-vng-voorzitter-sharon-dijksma-vng-jaarcongres-2023.pdf
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daadkrachtige en levendige vereniging. De motie beoogt niet om te komen tot een nieuwe formele 

governance, maar richt zich op een goede positie van alle netwerken.  

 

De voorzitter kan zich helemaal vinden in deze inbreng en stelt voor de motie over te nemen en aan de 

slag te gaan.  

 

De voorzitter stelt vast dat er geen stemming over de motie wordt verlangd en dat de motie bij 

acclamatie wordt aangenomen.  

 

Verenigingsstrategie 2030 

De voorzitter geeft aan dat zich geen insprekers hebben aangemeld.  

 

Het voorstel voor de Verenigingsstrategie 2030 wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: het voorstel is aangenomen met 99,77% van de stemmen. 

 

 

08. Verantwoording bestuur over uitvoering moties 

De voorzitter geeft aan dat de leden op 17 mei jl. een voorstel verantwoording door het bestuur over de 

uitvoering van moties heeft ontvangen en op 5 juni jl. nog zijn geïnformeerd over een aanvulling op de 

tekst bij de verantwoording over de motie Gorinchem over “streekziekenhuizen”.   

 

Het bestuur stelt de leden voor:  

- in te stemmen met de verantwoording door het bestuur over de uitvoering van de moties die in 

de Najaars ALV van 2 december zijn aangenomen en de eerder aangehouden moties.   

 

Bij dit agendapunt behandelen we ook in totaal 14 nieuwe moties, die niet bij een ander agendapunt 

worden behandeld. Ook komt hier de inbreng aan bod van insprekers die geen motie indienen maar 

wel aandacht vragen voor hun onderwerp.  

 

De voorzitter geeft aan dat dit agendapunt als volgt wordt behandeld: 

- Eerst behandeling van de nieuwe moties 

- Daarna woordvoering door de insprekers die geen motie hebben ingediend 

- Tenslotte behandeling van het voorstel voor de verantwoording van het bestuur over de 

uitvoering van eerdere moties.     

 

Behandeling nieuwe moties 

De voorzitter geeft aan dat wij een groot aantal moties hebben ontvangen. De tijd om deze moties te 

behandelen is helaas beperkt. Daarom zal zij straks bij de moties, waarop het bestuur een positief 

preadvies heeft uitgebracht, de indieners van de motie steeds vragen: 

- of een nadere toelichting op het podium nodig is 

- of zij kunnen instemmen met het bij acclamatie vaststellen van de motie. Als iemand in de zaal 

bezwaar heeft tegen het stemmen bij acclamatie vraagt zij om dit duidelijk kenbaar te maken.  

Motie Bronckhorst “Directe vertegenwoordiging gemeenten in regionale overleggen acute zorg (ROAZ)” 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur in zijn preadvies deze motie ontraadt.  
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Evert Blaauw, wethouder Bronckhorst geeft een toelichting op de motie. Gemeenten hebben 

onvoldoende inspraak in besluiten  over het sluiten en afschalen van acute zorg. Daarom bevat de 

motie een oproep aan het bestuur om in te zetten op directe vertegenwoordiging van gemeenten in de 

ROAZ.   

 

Cathalijne Dortmans geeft een reactie namens het bestuur. Zij geeft aan dat het bestuur de motie 

ontraadt omdat directe vertegenwoordiging van gemeenten in de ROAZ niet haalbaar en niet wenselijk 

is. Gemeenten gaan namelijk niet over dit onderwerp. Bij de verantwoording over de eerdere motie van 

de gemeente Gorinchem over dit onderwerp heeft het bestuur toegelicht hoe gemeenten zich wel 

kunnen verhouden tot de ROAZ.  

 

Evert Blaauw, wethouder Bronckhorst, geeft aan dat de huidige regelgeving onvoldoende zekerheid 

biedt voor gemeenten.   

 

De motie wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is verworpen met 16,64% van de stemmen. 

 

Motie Ridderkerk “Meerderheidsbelang van het Rijk in regionale netbeheerders via uitgifte nieuwe 

aandelen” 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur in zijn preadvies deze motie ontraadt.  

 

Kees van der Duijn Schouten, wethouder Ridderkerk, geeft een toelichting op de motie. Hij geeft aan 

dat om de energietransitie te laten slagen regionale stroomnetten beter moeten worden benut. Om te 

versnellen is kapitaal nodig en er wordt op dit moment nog te weinig opgehaald. Ook is de huidige 

besluitvorming te weinig voortvarend. Een meerderheidsbelang van het Rijk biedt precies de oplossing 

die nodig is.  

 

Lot van Hooijdonk, commissievoorzitter Economie, Klimaat, Energie & Milieu, geeft een reactie namens 

het bestuur. Zij deelt de zorgen over netwerkcongestie. Toch ontraadt het bestuur de motie omdat deze 

teveel voorsorteert op één oplossing voor één van de problemen. De problematiek is echter breder en 

er zijn ook meer mogelijke oplossingen. De VNG wil daarom met alle betrokken partijen komen tot  

omvattende oplossingen voor de bredere problematiek.  

 

Kees van der Duijn Schouten, wethouder Ridderkerk, geeft aan dat deze specifieke problematiek zeer 

urgent is en het daarom wel wenselijk is om via een meerderheidsbelang van het Rijk op korte termijn 

daar iets aan te doen.  

 

De motie wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is verworpen met 13,40% van de stemmen. 
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Inspreker op bredere thema klimaat en duurzaamheid  

Tanja de Jonge, wethouder Dordrecht, constateert dat er verschillende initiateven lopen op het bredere 

thema van klimaat en duurzaamheid. Om voldoende tempo te kunnen blijven ontwikkelen zijn zes 

uitgangspunten van belang: 

- Gemeenten moeten beschikken over voldoende structurele financiële middelen 

- Er moet een verplicht energielabel voor woningen komen  

- Bij de Wet collectieve warmte moet toereikende financiering en voldoende aandacht voor 

gebruikers zijn  

- De spanningsnetten moeten voorzien in de lokale behoefte 

- In regelgeving moet de mogelijkheid worden opgenomen van lokale energiesystemen  

- Elke doelgroep moet meekunnen in de transitie.  

 

Lot van Hooijdonk, commissievoorzitter Economie, Klimaat, Energie & Milieu, is het helemaal eens met 

dit verhaal. He is belangrijk om continu met elkaar het gesprek hierover te blijven voeren. Dat gebeurt 

overigens morgen alweer. Verder is de herijking van middelen volgend jaar van groot belang.  

 

Behandeling moties met positief preadvies 

De voorzitter geeft aan dat nu de moties worden behandeld waarop het bestuur een positief preadvies 

heeft uitgebracht. Zij zal de indieners steeds vragen of een nadere toelichting op het podium nodig is en 

of zij kunnen instemmen met het bij acclamatie vaststellen van de motie. 

 

Motie Reusel-De Mierden “Uitvoering Landelijke Beeindingsregelingen veehouderijlocaties” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Súdwest Fryslân e.a. “CAO Samen aan de slag: compensatie voor financiële achteruitgang 

werknemers met een beperking”  

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Losser “Openbreken cao SW en cao Aan de Slag” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  
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Motie Heemstede e.a. “Geen Network and Information Security 2 (NIS2) in de keten, voordat we iets 

weten” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Ede “Vereenvoudigen en versoepelingen procedure korte wapenstok boa’s” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

René Verhulst, burgemeester Ede, benadrukt dat de motie geen oproep is om tot bewapening te 

komen, maar een oproep om mogelijk te maken dat gemeenten die dat willen ook in de gelegenheid 

zijn om van dit instrument gebruik te maken. De huidige procedure is te complex en neemt teveel tijd in 

beslag.  

 

Guido van Vulpen, wethouder Wageningen, geeft aan te hechten aan de huidige zorgvuldige 

procedure. De gemeente zal daarom tegen de motie stemmen.  

 

Liesbeth Spies, commissievoorzitter Bestuur & Veiligheid, reageert namens het bestuur. Zij geeft aan 

dat het principiële besluit om gebruik van de korte wapenstok mogelijk te maken reeds is genomen. In 

de praktijk blijkt de procedure inderdaad niet werkbaar. Hier is de VNG reeds met de minister over in 

gesprek.   

 

De motie wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is aangenomen met 92,99% van de stemmen. 

 

Motie Hoeksche Waard “Bijdrage structurele financiële middelen van het Rijk voor de uitvoering van de 

Omgevingswet” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie De Bilt e.a. “Duidelijkheid over beschikbare financiële middelen voor invoeringskosten 

Omgevingswet” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  
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Motie Oostzaan “Financiering bodemtaken door gemeenten na invoering Omgevingswet” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Papendrecht “Verandering opzet Werkkostenregeling in relatie tot politieke ambtsdragers” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Land van Cuijk “Verhogen NHG norm voor woonwagens en standplaatsen”  

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Hoorn “Starterslening voor woonwagenbewoners”  

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

De motie wordt bij acclamatie aangenomen.  

 

Motie Buren “Treffen regeling gebruik chemische bestrijdingsmiddelen in relatie tot omvang spuitzones 

ten behoeve van woningbouw” 

De voorzitter stelt vast dat er geen behoefte is om de motie toe te lichten en dat de gemeente instemt 

met besluitvorming bij acclamatie.  

 

Martine de Bas, wethouder Buren, wijst op de onduidelijkheid die vaak bestaat over de uit het oogpunt 

van gezondheid verantwoorde afstand tussen woningbouw en terreinen waarop bestrijdingsmiddelen 

worden gebruikt. Het is wenselijk dat op basis van actuele wetenschappelijke actuele inzichten 

duidelijke regels worden gesteld. Voor een deel van de gemeenten vormt dit een groot probleem.  

 

Liesbeth Grijsen, commissievoorzitter Ruimte, Wonen en Mobiliteit, reageert namens het bestuur. Zij 

geeft aan dat het bestuur de motie interpreteert als een oproep om te komen tot een verantwoord 

wetenschappelijk advies zodat we tot een heldere afspraak over een veilige afstand komen. Met die 

interpretatie steunt het bestuur de motie.  

 

De motie wordt in stemming gebracht.  

Uitslag stemming: de motie is aangenomen met 86,22% van de stemmen. 
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Inspreker zonder motie 

Sabine Schipper, raadslid van Zwijndrecht, vraagt aandacht voor de invulling van het voorzitterschap 

van de raad. Zij dient geen motie in, maar vraagt de VNG wel om de lokale afweging van 

gemeenteraden ten aanzien van het voorzitterschap van de raadscommissies blijvend onder de 

aandacht te brengen van de minister. Aanleiding voor het verzoek is de intrekking op 30 mei door de 

indieners van het initiatiefwetsvoorstel “Vervallen verplicht voorzitterschap commissies door 

raadsleden, statenleden en eilandsraadsleden”. Het wetsvoorstel strekte ertoe de verplichting van een 

interne voorzitter te schrappen, waardoor de gemeenteraad de mogelijkheid krijgt om ook niet-

raadsleden te benoemen tot voorzitter. Gelet op de grote werkdruk van raadsleden is dit een slechte 

ontwikkeling. Deze oproep is een ondersteuning van het VNG-standpunt. 

 

Liesbeth Spies, commissievoorzitter Bestuur & Veiligheid, reageert namens het bestuur. Zij geeft aan  

dat de oproep in lijn is met de inzet van de VNG en dat de VNG zeker bereid is om dit punt bij de 

minister nogmaals onder te aandacht te brengen.  

 

Bestuursvoorstel verantwoording uitvoering afdoening moties 

De voorzitter geeft aan dat zich geen insprekers hebben aangemeld voor het voorstel van het bestuur 

aan de leden om in te stemmen met de verantwoording door het bestuur over de uitvoering van alle in 

de Najaars ALV van 2 december ingediende moties en de eerder aangehouden moties.   

 

De voorzitter stelt vast dat er geen stemming wordt verlangd en dat het voorstel bij acclamatie wordt 

aangenomen.  

 

11. Rondvraag/WVTTK 

De voorzitter geeft aan dat zich geen insprekers hebben aangemeld voor de rondvraag. Zij kijkt terug 

op een zeer geslaagd Congres en bedankt daarvoor de gastgemeente Groningen en burgemeester 

Koen Schuiling, de medewerkers van het VNG-bureau en VNG Connect en alle anderen die een 

bijdrage aan dit congres hebben geleverd!  

 

De voorzitter geeft aan dat, zoals gebruikelijk, aan het einde van dit Congres de gastlocatie van het 

VNG Congres voor het komend jaar zich bekend zal maken. De nieuwe gastgemeente zal zich op een 

eigen originele wijze presenteren. Zij dankt alle deelnemers voor hun aanwezigheid en spreekt de wens 

uit elkaar volgend jaar opnieuw te treffen.  

 

< Gastgemeenten VNG Congres 2024: “Het groene hart” >  

 

 


